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 Modern Drama-Instructor : Dr. Ibrahim Elshinnawy 

 4th  Lecture-Modern Drama 

"A Doll's House": The Story in Briefالقصة في سطور 

 ACT ONE  

 قإٌَ ٔاحذ 

 Helmer's Advice to Nora to be Economical 

  ْيهًش َٕسا أٌ حكٌٕ يقخصذةَصح 

 A Doll's House largely concerns Torvald Helmer, a lawyer, and 

his wife Nora.  

  ٔصٔج َٕسا.ىخٕسفانذ ْيهًش، يحايبحذ كبيش نبيج انذييت حخعهق ، 

 They have been married for eight or nine-years, and they have 

three children, two boys and a girl.  

  ٍنثًاَي أٔ حسع سُٕاث ٔنذيٓى ثلاثت أغفال، صبياٌ ٔفخاةكإَا يخضٔجي 

 The play begins on a Christmas Eve when Nora has just returned 

home after having made some purchases in connection with the 

Christmas festival.  

  قايج ببعط عشيت عيذ انًيلاد عُذ عٕدث َٕسا نخْٕا بعذ أٌ بذايت انًسشحيت

 انًشخشياث فيًا يخعهق بًٓشجاٌ عيذ انًيلاد.

 She has brought a Christmas tree and some Christmas presents for 

the children, for the Nurse, and for the maid-servant. 

 ٔ نهًًشظت، ٔنهخاديت. - عيذ نلأغفالانأحعشث شجشة عيذ انًيلاد ٔبعط ْذايا 
 Helmer asks her if she has spent a lot of money.  

 .يسأنٓا ْيهًش إرا أَٓا أَفقج انكثيش يٍ انًال 

 Nora replies that they can afford to be a little extravagant at this Christmas 

because, now that he has been appointed the manager of a bank, he would 

be getting a fat salary.  

  ًذيش كبعذ أٌ حى حعييُّ  عيذ انًيلاد ْزا انعاو لأَّبسدٔد َٕسا أَٓا حسخطيع أٌ حكٌٕ قهيهّ الإسشاف

 .دسىحصم عهى ساحب سيحذ انبُٕ،، لأ
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 Helmer says that he is yet to take charge of the bank as its manager and 

that the fat salary will start coming only three months after that. 

 . يقٕل ْيهًش أَّ بعذ حٕنيّ يسؤٔنيت انبُك كًذيش فانشاحب انذسى سيأحي بعذ ثلاثت أشٓش فقػ 

 He then urges her to continue to be economical in spending money 

on household needs.  

  ّاحخياجاث الأسشة. َفا  انًال عهىلأثى يحثٓا بالاسخًشاس أٌ حكٌٕ اقخصادي 

 At the same time he gives her a little extra money for Christmas.  

 انٕقج َفسّ أَّ يعطيٓا بعط الأيٕال الإظافيت نعيذ انًيلاد.ب 

 From Helmer's manner of talking to Nora we find that he is very 

fond of her even though he tries to impose his own will upon her.  

  بٓا بانشغى يٍ أَّ يحأل فشض  جذا   ْيهًش إنى َٕسا َجذِ يٕنعا ححذديٍ غشيقت

 إسادحّ عهيٓا.

 He addresses her by such pet names as "my little skylark" and "my 

little squirrel". 

 نيفت يثمالأحيٕاَاث انأسًاء ُاديٓا بي"my little skylark"ٔ"my little squirrel". 

 We also find that he is a moralist; he advises his wife in a 
solemn manner never to borrow money and never to incur 
debts. 

 بدون  لمالا قتراضابعدم  رسمٌة بطرٌقة زوجته ٌنصحو  فاضل أنه أٌضا نجد
 .انهاستئذ

 He has also advised her not to eat macaroons because 
sweets would spoil her teeth.  

 عدم أكلب نصحها وأٌضا قد macaroons  )نوع من الحلوٌات( 

  .أسنانها فسدٌ سوف لأنه
 However, Nora loves sweets and eats them secretly. 

 سرا   امنه أكلتو الحلوٌات نورا حبت ذلك، مع. 



ANASF 
 

 pg. 2 

 A Visit By Mrs. Christine Linde 

 لٌنده كرٌستٌن السٌدة زٌارة 
 Christine Linde, a friend of Nora's school-days, now comes 

to see Nora.  

 كرٌستٌن لٌنده -لرؤٌة نورا من أٌام المدرسة  هوالآن تأتً صدٌق - 
 They have not met for many years.  

 لسنوات عدٌدةٌلتقٌا  لم انهم 
 Nora receives her friend cordially and, from the dialogue 

which now ensues‘ between them, we learn something 
about the past lives of both the women. 

 نحن  من الحوار الذي تستتبعه بٌنهما، ب وتستقبل نورا صدٌقتها بكل ترحا
 .أتٌنكلا المرلنتعلم شٌئا عن حٌاة الماضً 

 Christine had been forced by circumstances to marry a man of 
wealth whom she did not love.  

 لا تحبه ثرى رجل من لزواجل بظروف كرٌستٌن اضطرت قد. 
 She had found it necessary to marry, him because her mother 

had at the time been bed-ridden and she had two younger 
brothers also to look after.  

 ذلك الوقت بطرٌحه الفراش  تبه لأنه والدتها كان  تتزوج أن الضروري من وجدت
  .تعتنى بهم  سنا الأصغر الأخوة من اثنٌن أٌضا لدٌهاو

 However, her husband had died soon afterwards, and his 
business too had gone to pieces after his death.  

 تفرقت تجارته  وفاته وأٌضا بعد زوجها توفً قد قرٌبا ذلك، مع 
 Christine had therefore been faced with great difficulty in 

maintaining herself, her mother, and her younger brothers. 

 سنا الأصغر واخوتها وأمها، نفسهابعناٌة ال فً كبٌرة صعوبة كرٌستٌن لذلك تواجه. 
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 But now her mother is dead and her younger brothers are 
grown up and can therefore look after themselves.  

 بأنفسهم الاعتناءهم وٌمكن سنا الأصغر إخوتها وكبروا والدتها اتتم الآن لكن 
 Feeling lonely and having no purpose in life, Christine has 

come to this city in order to look for a job: Having been 
aware that Nora lives in this city, she has now come to see 
her in order to seek her help in getting a job.  

 المدٌنة هذهل كرٌستٌنت وأت الحٌاةب هدف يلأ وجودلا وبالوحدانٌة  شعور 
 قد وأنها المدٌنة، هذهب عٌشت نورا أن تعلم أن بعد  وظٌفة عن البحث جللأ

 .وظٌفة على لحصولتها لمساعدجاءت ل
 Nora promises to speak to her husband about Christine's 

need for a job. 

 وظٌفة على للحصول كرٌستٌن حاجة عن زوجها إلى للتحدث وعدت نورا. 

 Money Borrowed By Nora from Krogstad 

  كروقستادالأموال المقترضة بواسطة نورا من 
 Nora's own past life had not been very comfortable or 

happy either.  

  سعٌدة ولا جدا   مرتاحة تكن لم الماضٌة الخاصةنورا حٌاة . 
 Eight years ago her husband had fallen critically ill and she 

had been forced to borrow money, secretly and without 
telling her husband, in order to take him to a warm climate 
under medical advice. 

 اضطرت وقد حرجة صحٌة مرٌض بحالة زوجهاسنوات  ثمانً منذ كان 
 المشورة تحت دافئ مناخ إلى نقله بغٌة تخبره، أن ودون سرا   المال، قتراضلا

  .الطبٌة
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 She has regularly been paying monthly installment to her creditor, 
Krogstad, but in order to do so she has had to save every penny and she 
has been denying to herself many things that she could otherwise have 
been able to buy for herself.  

 كل حفظ إلى اضطرت بذلك القٌام جللأ لكن لها كروجستاد، لدائنلبانتظام  شهري قسط وتدفع 
 .لنفسها شرائها على كانت قادرة التً الأمور من الكثٌر حرمت نفسها وقد قرش

 However, she has no regrets.  

 همع ذلك، هً غٌر نادم 
 In fact, she is proud of the fact that she had been able to save her 

husband's life by having borrowed money in order to take him to Italy 
where they had stayed for a year or so. 

 نقله جللأ المقترضة الأموال بوجود زوجها حٌاة إنقاذ من تمكنت هاأن لحقٌقة فخورة أنها الواقع،ب 
 .ذلك نحو أو عام لمدة مكثوا حٌث إٌطالٌا إلى

 Helmer's Promise of a Job to Mrs. Linde 

 وعد هٌلمر بوظٌفة للسٌدة لٌنده 
 When the two women are talking to each other, the man called Krogstad 

comes to see Helmer and is admitted into Helmer's study.  

 هٌلمر وجستاد لٌرىكر ٌسمى رجل البعض ٌأتً من النساء لبعضهما اثنٌن تتحدث عندما    
  .هٌلمر دراسة ب هل ٌسمحو

 Mrs. Linde tells Nora that she had known this man many years ago when 
he was a solicitor's clerk in the town where she had been living.  

 ًفً محامل كاتب كان عندما عدٌدة سنوات منذ الرجل هذا تعرف بأنها لٌنده الى نورا السٌدة تحك 
 .تعٌش كانت حٌث البلدة

 Nora tells her that this man bad got married, but that he is now a 
widower with several children. Just then Doctor Rank, a close friend of 
Helmer and Nora, and a regular visitor at this house, joins the two 
women. 

 فقط الدكتور  -الأطفال من العدٌد مع أرمل الآن ولكنه سٌئ الزواج ، الرجل هذا أن لها وراتقول ن
 .النساء من ثنٌنلأ واضمٌن لبٌت،ل دائمٌن وزوار ونورا، هٌلمر من مقرب صدٌق - رانك

 He tells them that Krogstad, the man who has just gone into 
Helmer's study, is morally corrupt.  

 فاسد أخلاقٌاهٌلمر، دراسة للتو ىانه الذي رجلال  -كروجستاد أن لهم ٌقول  
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 Doctor Rank describes Krogstad as "rotten to the core".  

  النخاع حتى فاسد"ك كروجستاد ٌصفالدكتور رانك ." 
 A little later Helmer also joins this group, after having seen off 

Krogstad.  

 كروجستادلوداعه  بعد -المجموعة هٌلمر لهذه نضمٌأٌضا  قلٌل بعد 
 Nora introduces her friend Mrs. Linde to her husband and asks 

him to arrange for a job for her. 

 لها وظٌفة على ٌحصل أن منه وتطلب لزوجها ٌندهلالسٌدة  صدٌقتها نورا تعرف.  

 Helmer promises to give her a job in the bank of which he 
would be taking charge on the New Year's day.  

 رأس ٌوم فً مسؤولعهد بمهمة  التً البنكب وظٌفة لها لٌقدم وعد هٌلمر 
 .الجدٌدة السنة

 Helmer, Doctor Rank, and Mrs. Linde then go away, and 
Nora is left alone. 

 وحدها نورا واوترك بعٌدا ، واذهب لٌنده والسٌدةالدكتور رانك و هٌلمر. 

 Krogstad's Threat to Nora On the Basis of Her Act of 
Forgery 

 التزوٌر صاحبة قانون أساس على نورا كروجستاد ٌهدد 
 Nora is now playing with her children when there is a 

knock at the door and Krogstad comes once again, 
this time to meet Nora.  

 وٌأتً الباب على طرقا   سمعت عندما أولادها مع نورا تلعب الآن 
  .نورا لمواجهة المرة هذه أخرى، مرة كروجستاد
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 Actually Krogstad is the man from whom Nora  
borrowed money eight years ago and to whom she 
has regularly been paying monthly installments 
against that loan.  

 ًثمانً منذ الأموال نورا منه مقترضة رجل هو كروجستاد الواقع ف 
   .القرض هذامقابل  شهرٌة أقساط نتظاماب هل تدفع ىوالذ سنوات

 Krogstad has been working for some time in the bank 
of which Helmer has been appointed the manager. 

 ا فٌهمدٌر هٌلمر عٌن الذي البنك فً الوقت بعض كروجستاد عمل.  
 But with Helmer as the manager of the bank, Krogstad's job is in 

danger because Helmer does not have a good opinion about this 
man.  

 لٌس لدٌه رأي هٌلمر لأنه خطر فً كروجستاد وظٌفة ، للبنك كمدٌر هٌلمر مع ولكن 
 الرجل هذا حول جٌد

 Krogstad has already met Helmer about his job, but Helmer has 
not given him a favorable reply. Krogstad now‘ comes to seek 
Nora's help in this matter.   

 إٌجابً رد أي ٌعطه لم هٌلمر ولكن وظٌفته، عن هٌلمرمع  بالفعل اجتمع كروجستاد .
 .المسألة هذه فً نورا مساعدة لطلب ٌأتً' الآن كروجستاد

 He tells Nora that she can save his job in the bank by 
recommending his case to her husband.  

 قضٌته.بالبنك من خلال توصٌة زوجها بنقذ وظٌفته تقول نورا أنها ٌمكن أن ت 
 But she tells him that it would not be possible for her to influence 

her husband and that she can therefore be of no help to him.  

 ٌمكن لا  بالتالً كانت وأن زوجها على تؤثر أن الممكن من لٌس إنه له تقول لكن
 .تهمساعد
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 Krogstad thereupon says that he has a weapon in his possession 
against her and that he will use that weapon in case she does not 
prevail upon her husband to let him keep his job in the bank.  

 أنها حال فً هسٌستخدم وأنه ضدها، حوزته فً سلاح لدٌه أنكروجستاد  ٌقول عندئذ 
  . البنك فً وظٌفته على حفاظلل زوجها قنعت لم

 Krogstad then explains what he means. 

 ٌعنٌه كروجستاد ما ٌشرح ثم. 

 He tells her that she had signed a bond in order to get the money 
from him on credit.  

  منه .بتصدٌق جل الحصول على المال لأٌقول لها إنها وقعت السندات 
 It had been necessary for her to have the bond signed by 

somebody who could stand surety for her for the repayment of 
the loan.  

 لها ضمانةكون ٌ أن ٌمكن الذي ما - شخص وقعه لها سند ٌكون أن الضروري من 
 القرض أصل لسداد

 She had said that her father would stand surety for her and that 
she would send the bond to her father for his signature.  

 لتوقٌعه لوالدها السند ترسل سوف وأنها لها كفٌل والدها أن وقالت 
 After a few days she had given the bond to Krogstad with her 

father's signature.  

 والدهال توقٌع مع لكروجستاد السند أعطت أٌام بضعة بعد 
 However, Krogstad had discovered a disparity in the bond. 

 السند فً تفاوت وجود كروجستاد اكتشف ذلك، مع. 

 The date on which her father was supposed to have signed the 
bond as surety for her was the 2nd October, but her father had 
died four days earlier, on the 29th September.  

 توفً ولكن أكتوبر 2فً  اتالسند به وقع والدها الذي التارٌخ المفترض من كان 
  .سبتمبر 22 فً أٌام أربعة قبل والدها
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 How could a dead man have signed the document? asks Krogstad 
He then says that the obvious explanation for this disparity is that 
she herself had signed for her father.  

 لهذا واضح تفسٌرال أن ٌقول ثم ؟الوثٌقة توقٌع مٌت لرجل ٌمكن كٌف داكروجست ٌسأل 
 .لوالدها وقعت قد نفسها هً أنها التفاوت

 Nora admits that she had signed for her father.  

 لوالدها وقعت أنها تعترف نورا 
 Krogstad tells her that in signing for her father she had been 

guilty of  forgery which is a criminal act. 

 إجرامً فعلل همذنب اوأنه لتزوٌرا لإدانة تعرضت أنها لها ٌقول كروجستاد. 
 Nora says that her father had been seriously ill at the time and that she 

had not thought it proper to send the document to him for his signature.  

 هٌإل الوثٌقة لإرساللا تعتقد من المناسب  وأنها الوقتذلك بجدٌا  ضٌمر والدها أن نوره تقول 
 .التوقٌعه

 As Krogstad had demanded a surety for the loan, she had herself signed 
for her father.  

 لوالدها وقعت نفسها أنهاف للقرض ضمانة طالب كروجستاد كما. 
 Krogstad says that she had been guilty of fraud.  

 لاحتٌال مذنبةبا كانت أنها ٌقول كروجستاد  
 Nora says that she had badly needed the money because her husband 

was critically ill at the time and had to be taken away to a warm climate.  

 الوقت، ذلكب حرجة صحٌة حالة فً كان زوجها لأن لمالل ماسة حاجةب تكان أنها نورا تقول 
 دافئ مناخ إلى بعٌدا   تأخذه أن وٌتعٌن

 Krogstad says that she does not seem to realize the gravity of her offence. 

 جرمها خطورة دركت هاأن بدوت لا أنها ٌقول كروجستاد.  

 He then tells her that he himself had been guilty at one time of 
an act of forgery and that he had suffered heavily for having been 
guilty of it.  

 بالذنب كبٌر بشكل ٌعانً وأنه التزوٌر فعل وقت فً مذنبا كان نفسه أنه لها ٌقول ثم. 
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 He goes on to say that in the eyes of the law forgery is a serious 
crime.  

 خطٌرة جرٌمة القانون نظر فً التزوٌر أنب تعرٌفال عن غنى أنه. 
 Nora says that no law can be so unjust as to ignore the motives 

and circumstances behind a criminal act.  

 والظروف الدوافعب ٌتعلق فٌما حتى تجاهل الظالمٌ أن ٌمكن لا القانون أن قول نورات 
 .إجرامً عمل وراء الكامنة

 If her intention in forging her father's signature had been to save 
her husband's life with the money that she wanted as a loan, no 
law can punish her. 

 كقرض، أرادت التً الأموالب زوجها ةحٌا لإنقاذ والدها توقٌع تزوٌر نٌتهاب كانت إذا 
 معاقبتها ٌمكن قانون أيف

 Krogstad says that the law fakes no account of motives, 
and that a crime remains a crime no matter what the 
motive behind it.  

 تبقى جرٌمةال وأن لدوافع،ا اسبٌح لا مزٌفال القانون أن ٌقول كروجستاد 
 .ذلك وراء دافعال هو ما عن النظر بغض جرٌمة

 Krogstad then says that the choice is hers to make.  

 بهاخاص  الاختٌار أن ثم ٌقول كروجستاد . 
 Either she should prevail upon her husband to let him 

retain his post in the bank, or he would make a public 
disclosure of her crime of forgery.  

 أنه أو ، البنك فً بمنصبه بالاحتفاظ له لسماحل زوجها قنعت أن ٌنبغً أنها 
 .تزوٌربال جرٌمتها عن علنً كشفب سٌقوم

 Krogstad then goes away. 

 بعٌدا   كروجستاد ٌذهب ثم. 
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 Nora, Mentally Disturbed 

 عقلٌا ةنورا، مضطرب 
 Nora is now feeling much disturbed mentally.  

 بالانزعاج عقلٌا. االآن تشعر نورا كثٌر  
 When her children come again to play with her, she 

sends them away because she is feeling very upset on 
account of.  

 تشعر لأنها بعٌدا   ترسلهم -معها  للعب أخرى مرة أولادها أتً عندما 
  للغاٌة بانزعاج 

 The threat which Krogstad has given her. She tries to 
get busy with the Christmas tree which she has yet to 
decorate for the evening's celebration.  

 مع ةمشغولحاول أن تكون ت أنها -كروجستادرها بها بذى أخال التهدٌد 
 .المساءب للاحتفال لدٌها المٌلاد عٌد شجرة تزٌٌن

 But Krogstad's threat keeps coming to her mind and 
making her feel uneasy. 

  ٌجعلها عقلها تشعر بعدم الارتٌاح كروجستادلكن ٌبقى الموضوع عن. 
 


